
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RAKVICKÝ 
ZPRAVODAJ

2/2014

„Kdo víno má a nepije,
kdo hrozny má a nejí je, 
kdo ženu má a nelíbá, 
kdo zábavě se vyhýbá, 

na toho vemte bič a hůl,
to není člověk, to je vůl.“

(Jan Werich)  Autor fotografie: 

Magda Vajbarová 



 

 
 

V posledním roce tohoto volebního období byly 
realizovány, nebo jsou před dokončení akce 
financované obcí: 

- Nové dětské hřiště v areálu Trávníky 
včetně dopadových ploch a nového 
oplocení. 

- Odvodnění obvodového zdiva kostela. 
- Knižní publikace „Rakvice - školní výlet 

1936“. 
- Nové oplocení části dvora sokolovny 

s veřejným chodníkem a přístřeškem 
na hist. exponáty. 

- Celková rekonstrukce školní kuchyně 
a jídelny včetně gastro vybavení.  

- Nové vybavení dětského hřiště pro 
mateřskou školu. 

- Oprava fasády kostela bude rozhodnutím 
zastupitelstva obce rozšířena o výměnu 
okenních výplní. Lze předpokládat 
navýšení výdajů na provedení 
klempířských a pokrývačských prací 
(výměna okenních parapetů, oprava 
okapových žlabů, doplnění střešní krytiny)  

- Oprava vozovky v areálu ZD – 
ve spolupráci s podnikatelskými subjekty.  

 

 V nejbližší době bude provedeno druhé 
drcení stavebních sutí na Trkmanci s následným 
použitím recyklátu na zpevnění cest v horní 
části trati Trkmansko. Následně bude skládkování 
suti na Trkmanci ukončeno. Protože obec nemá 
k dispozici vlastní vhodnou plochu pro dočasné 
skládkování stavební sutě, probíhá jednání 
s firmou Stavba a údržba silnic, s.r.o. Břeclav 
o spolupráci v této oblasti. 

 K realizaci ještě v tomto roce je připravena 
stavba „Prodloužení vodovodního řadu 
v ul. Luční“ s 50% finanční spoluúčastí 
podnikatelských subjektů.   

 Na vydání stavebního povolení čekají 
stavby „Prodloužení chodníku u žel. trati 
k okružní křižovatce a prodloužení veřejného 
osvětlení“ a  „Trkmanice – vodovod, kanalizace 
a ČOV“.  

 Probíhá zpracování nového územního 

 
 

 
 

 
 

plánu obce – předpokládaný termín dokončení 
11 – 12/2014. 

 Projektová dokumentace pro II. etapu 
rekonstrukce chodníků v obci souběžných 
se silnicí III. tř. (ul. Nádražní, horní část Náměstí, 
ul. Horní) je rozpracována, obec nemá souhlasná 
stanoviska od všech vlastníků pozemků dotčených 
stavbou. 

 Byla zahájena jednání s vlastníky pozemků 
v trati Dílce (mezi ul. Novou a Zahradní) 
o podmínkách prodeje pozemků do vlastnictví 
obce pro budoucí obytnou zástavbu. Ne všichni 
vlastníci jsou v současné době ochotni o prodeji 
jednat. 

 Bylo zadáno zpracování projektové 
dokumentace na rekonstrukci vozovek a výstavbu 
chodníků v ul. Svislá a Dvorní. Realizace by měla 
navazovat po dokončení plánované výstavby 
kanalizace v těchto ulicích.    
 
K datu 25. 8. 2014 disponuje obec finančními 
prostředky ve výši 35.075.389,- Kč.  
Obec nemá žádné neuhrazené finanční závazky.  
V IRatingovém hodnocení efektivity hospodaření 
za rok 2013 (hodnocení finanční stability obce) 
provedeném spol. CRIF – Czech Credit 
Bureau, a. s. Praha získala Obec Rakvice druhý 
nejvyšší stupeň „B+“. Z celkového počtu 62 obcí 
okresu Břeclav jich toto prestižní ocenění získalo 
pouze 5, v rámci kraje pak patří Obec Rakvice 
mezi 6,9% obcí s oceněním „B+“. 

 (Petr Vajbar) 

OBEC DNES
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Volby do zastupitelstva obce Rakvice se budou 
konat 10 a 11. října 2014.  
Byly registrovány tyto kandidátní listiny 
volebních stran: 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Kandidáti a volební programy jednotlivých stran: 

 
 

 

Kandidáti: 
 
 

Poř. 
č. 

Jméno, příjmení 

 
 
 
 

Věk 
 

Povolání 

Část obce 
/ nečlení-li 
se obec na 
části - 

název obce

Název politické strany 
nebo politického hnutí, 

jehož je kandidát členem, 

popř. údaj “bez politické 
příslušnosti” 

1. Radek Průdek 46 Podnikatel Rakvice Bez politické příslušnosti 
 
 

2. 
 
 

Václav Horáček 
 
 

35 
Soukromý 
zemědělec 

 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 
 
 

3. 
 
 

Ing. Tomáš Průdek 
 
 

29 
Ekonomický 
pracovník 

 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 

 
 

4. 
 
 

Petr Valoušek 
 
 

61 
Pojišťovací 
specialista 

 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 

 
 

5. 
 
 

Mgr. Jiří Bartoš 
 
 

31 
Soukromý 
zemědělec 

 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 

6. 
 

Bc. Marek Bohunský 
 

27 
 

IT specialista 
 

Rakvice 
 

Bez politické příslušnosti 
7. Ing. Miloš Šikula 33 Technik Rakvice Bez politické příslušnosti 
 

8. 
 

Mgr. Jaroslav Vysloužil 
 

51 
 

Ředitel školy 
 

Rakvice 
 

Bez politické příslušnosti 
 
 

9. 
MUDr.  
Blanka Studýnková 

 
 

55 
 
 

Lékařka 
 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 
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 „PRO LEPŠÍ RAKVICE“ 
 Sdružení pro Rakvice 
 Křesťanská a demokratická unie – 
Československá strana Lidová 

 SNK Evropští demokraté 
 Občanská demokratická strana 

 
 

Sdružení pro Rakvice 

S volebním programem, sdružení seznámí občany Rakvic  

prostřednictvím tiskového materiálu. 



 

 

 

MILÍ RAKVIČANÉ, VÁŽENÍ VOLIČI. NEMYSLÍTE, ŽE JE ČAS NA ZMĚNU? 
 

Jsme Sdružení nezávislých kandidátů „PRO LEPŠÍ RAKVICE“. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 MICHAELA BLAŽKOVÁ – 45 let. Pracuji jako obchodní zástupce. Mezi mé záliby patří převážně 
práce pro lidi, ať už je to v podobě hlasatelky při místních fotbalových utkáních, tak i v pořádání různých 
akcí. Mou největší láskou je má rodina a především vnoučata. 

 LIBOR SLÁMA – 41 let. Pracuji jako vedoucí Truhlářství Sláma. Jsem 17 let jednatelem fotbalového 
oddílu SK Rakvice 1932 a zároveň jsem členem mysliveckého sdružení Rakvice. Mojí největší radostí je 
má přítelkyně a naše 6-ti letá dcera. 

 Mgr. MIROSLAVA KLÍMOVÁ – 30 let. Jsem speciální pedagog na základní škole pro děti se 
zrakovým postižením, nyní na mateřské dovolené s dvouletým synem. V roce 2012 jsem rozjela 
neoficiální projekt TOZVLADNEM, který je zaměřený na volnočasové aktivity nejmenších dětí a jejich 
rodičů. Mezi mé záliby patří práce s dětmi, psychologie, cestování a koně. 

 Bc. TOMÁŠ BARTOŠ – 30 let. Jsem soukromý zemědělec a malovinař. Bydlím se svou přítelkyní. 
Mám rád přírodu a baví mě sport, aktivně i pasivně. 

 BRONISLAV MALINKA – 37 let. Podnikám v oboru prodeje PHM a ve Službách. Již několik let 
dělám pokladníka fotbalovému oddílu SK Rakvice 1932 a také jsem členem mysliveckého sdružení 
Rakvice. Mezi mé zájmy patří převážně příroda a prioritou je pro mě momentálně má přítelkyně a naše 
půlroční dcera. 

 MICHAL NAVRÁTIL – 39 let. Jsem majitelem Trafiky a Tipsportu. Vlastním firmu, která se 
specializuje na obnovu památek. Mezi mé koníčky patří rodina a cestování. 

 SIMONA HRDINOVÁ – 34 let.  Momentálně jsem na mateřské dovolené. Před ní jsem pracovala 
v ZŠ a MŠ Rakvice. Volný čas věnuji svému 10 ti letému synovi, 2 a půl letým dvojčatům a manželovi. 
Mezi mé koníčky patří práce na zahradě a veškeré pohybové aktivity. 

 STANISLAV ONDRŮJ – 32 let. Pracuji jako opravář zemědělských strojů. Jsem ženatý a mám 
půlročního syna. Ve svém volném čase se momentálně věnuji stavbě rodinného domu. 

 JAROSLAV PRŮDEK – 57 let. Jsem zaměstnaný v ZD Rakvice jako řidič. Jsem předseda Místní 
organizace rybářů. Mezi mé záliby patří příroda, rybaření a koně. 

 
 

 „PRO LEPŠÍ RAKVICE“ 
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NÁŠ VOLEBNÍ PROGRAM: 
 ROZVOJ OBCE 

Příprava infrastruktury pro bytovou výstavbu a další rozvoj obce. 
Snaha o zlepšení dopravní obslužnosti obce veřejnou dopravou. 
Opravy a rekonstrukce obecních nemovitostí (především komunikace a chodníky). 

 KULTURA A SPORT 
Spolupráce s místními organizacemi na utváření občanské společnosti. 
Celoroční podpora organizací nabízejících sport a volnočasové aktivity pro všechny generace. 
Více akcí pořádaných pod hlavičkou Obce Rakvice. 
Pořádání osvětových přednášek. 

 TURISTIKA, CESTOVNÍ RUCH 
Propagace obce, podpora turistického ruchu a vinařské turistiky. 
Výstavba, rozvoj a podpora cyklostezek. 

 ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
Výsadba zeleně v obci i kolem obce. 
Přemístění skládky stavební sutě blíže k obci. 
Údržba a zkvalitnění polních cest. 

 EKONOMIKA A INFORMOVANOST 
Podpora podnikání a zaměstnanosti v obci. 
Vyrovnané hospodaření s obecním rozpočtem. 
Průhledné veřejné zakázky velkého i malého rozsahu. 
Veřejně přístupné smlouvy na internetových stránkách obce. 
Seznamování spoluobčanů se všemi plánovanými akcemi. 
Zlepšení komunikace obce s veřejností.  

 

Naším cílem je budovat obec takovou, aby byla radost v ní žít. 
 

 

 

 

 

 
 

 
Vážení spoluobčané, 
dovolte nám představit naše sdružení nezávislých kandidátů kandidujících pod záštitou SNK Evropští 
demokraté. Jsme sdružení rakvických občanů, kterým není lhostejné dění v naší obci a v případě získání 
vaší důvěry jsme připraveni se aktivně podílet na řízení obce a realizaci našeho volebního programu. 
 

      
     Hlavní cíle našeho programu 
 

1) Zlepšení komunikace mezi představiteli obce a jejími občany 
2) Vyřešení aktuální situace v oblasti stavebních pozemků 

 pokračování v jednání s vlastníky pozemků vhodných k výstavbě 

 případná iniciace změn územního plánu obce 
 
 

 
 

SNK Evropští demokraté 
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3) Větší podpora zájmových skupin a sdružení v obci 

 podpora kulturního dění, společenského života a zachování lidových tradic v obci 

 podpora sportovních organizací a sportu 

 podpora mimoškolních aktivit pro děti a mládež 

 podpora vinařství a agroturistiky 
4) Zlepšení dopravní obslužnosti obce 

 lepší spojení zejména v oblasti autobusové a železniční dopravy 
5) Dořešení výstavby penzionu pro seniory 

 realizovat projekt odpovídající potřebám a zájmům občanů a obce  
6) Maximální využití dostupných dotací z operačních programů Evropské unie, transparentní  

řešení veřejných zakázek a výběrových řízení 
7) Věnovat větší pozornost vzhledu obce a jejímu okolí 

 péče o životní prostředí  

 péče o turisticky zajímavá místa 

 údržba polních cest apod. 
8) Podpora místních podnikatelů v rozvoji jejich podnikání  
9) Zlepšení propagace obce 

 propagace kulturních akcí v obci 

 informační tabule informující o zajímavostech v obci a jejím okolí 

 širší využití webových stránek obce 
10) Klást důraz na odpovídající kvalitu úroveň vzdělání v ZŠ a MŠ Rakvice 

 

 

Kandidáti: 

Poř. 
č. 

Jméno, příjmení 
 

Věk 
 

Povolání 

Část obce 
/ nečlení-li 
se obec na 
části - název 

obce 

Název politické strany 
nebo politického hnutí, 

jehož je kandidát 
členem, 

popř. údaj “bez politické 
příslušnosti” 

 
 

1. 
 
 

Ing. Radek Švarc 
 
 

31 
Analytik řízení 
kreditního rizika 

 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 
 
 

2. 
 
 

Tomáš Horáček 
 
 

47 
Soukromý 
zemědělec 

 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 
 
 
 
 

3. 

 
 

Ing. Tomáš Nečas, Ph.D. 
 
 
 
 

42 
Odborný asistent 
- proděkan 

 
 
 
 

Rakvice 

 
 
 
 

Bez politické příslušnosti 
4. Radovan Foukal 42 Vinař Rakvice Bez politické příslušnosti 

5. Miroslav Peš 43 Justiční stráž Rakvice Bez politické příslušnosti 

6. Mgr. Hana Bílková 43 Účetní Rakvice Bez politické příslušnosti 

7. Michal Gréger 
 

31 OSVČ Rakvice Bez politické příslušnosti 
 
 

8. 
 
 

Ing. Romana Suchyňová 
 
 

33 
Vedoucí školní 
jídelny 

 
 

Rakvice 
 
 

Bez politické příslušnosti 
 
 

9. 
 
 

Svatoslav Blažek 
 
 

52 
Soukromý 
podnikatel 

 

Rakvice 
 

Bez politické příslušnosti 
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Vážení spoluobčané,  

ODS Rakvice společně s nezávislými kandidáty vám tímto 

představuje volební program, který bychom rádi realizovali 

v následujícím volebním období. Naši kandidáti jsou 

připraveni se plně podílet na chodu obce Rakvice.  Nehodláme 

obec nesmyslně zadlužovat předraženými projekty, aniž 

bychom znali ekonomické důsledky takových projektů. 

V současné době je největší problém akutní nedostatek 

stavebních míst pro výstavbu rodinných domů. A to bychom 

rádi změnili. Věříme, že nás v následujících volbách podpoříte 

svým hlasem. 

 

 

                          
Mgr. David Foldyna         Ing. Igor Švásta          Ing. Pavel Rous 
  Statutární ředitel      Vedoucí marketingu   Ředitel  
        Právník         domu pro seniory 
 

          
Mgr. Lucie Střelcová   Ing. Ondřej Jankovič     Václav Šabata  
      Učitelka MŠ         Obchodník  na     vinař 

                           finančních trzích 

         
Ing. Pavel Suchánek Mgr. Jitka Suchánková  Bronislav Vajbar 

          OSVČ              Důchodkyně            majitel vinařství 

     
 

 
 

Bytová a sociální oblast 
 Pokračovat v jednání o výkupu pozemků v části obce 

„Dílce“, potřebných pro výstavbu infrastruktury a vzniku 

nových stavebních parcel  - maximální podpora rodin při 

výstavbě rodinných domů. 

 Požadovat revizi a změnu projektu „Nájemní dům pro 

seniory“ – v současné době je navržen projekt 30-ti bytů 

za cca 60 milionů korun. Tento projekt je více jak 15 let 

starý a nevyhovuje dnešním podmínkám. V současné 

době zastupitelstvo odsouhlasilo přípravu takového 

výběrového řízení, aniž by znalo ekonomické důsledky 

takové investice. (dva zastupitelé byli proti tomuto 

záměru). Cena obdobného projektu se v současné době 

pohybuje do 30 milionů korun. 

Podnikání a cestovní ruch 
 Usilovat o změnu jízdních řádů veřejné dopravy, které 

jsou v současné době nevyhovující pro občany (Rakvice 

jako jedna z mála obcí na okrese neplatí příspěvek 

na provoz integrovaného dopravního systému, což 

hodláme změnit) – JMK  proto nemá snahu tuto situaci 

řešit. 

 Podpora místních podnikatelů a živnostníků při rozvoji 

jejich podnikatelské činnosti. 

Místní samospráva a Obecní úřad 
 Nepodpořit zvyšování daně z nemovitosti, které je plně 

v kompetenci obecního zastupitelstva. 

 Dohled nad řádným hospodařením obce a prací starosty, 

vyrovnaný rozpočet. 

 Změnit provozní dobu sběrného dvora – sobota do 17.00 

hod (dnes pouze do 13.00).  

 Pokračovat v opravách chodníků – Ulice Nádražní, 

výstavba nového chodníku – Ulice Svislá.  

 Zjednodušit informovanost občanů s úřadem 

prostřednictvím sociálních sítí – rychlejší komunikace s 

občany - podněty a stížnosti – včasné odpovědi. 

Kultura a sport 
 Větší spolupráce a podpora registrovaných spolků – např. 

zdarma pronájem prostor (v současné době přispíváme na 

chod spolků, ale zpětně od nich vybíráme peníze 

za pronájem prostor.  

 Po nabytí právní moci pozemkové reformy vznikne nárok 

na vyasfaltování polních cest ze státního rozpočtu – 

(vyasfaltování cesty u letiště, kolem kačenárny, hladová 

cesta) – vhodné pro sportovní aktivitu – běh, kolečkové 

bruslení atd…   

Životní prostředí   
 Výsadba zeleně v obci ve spolupráci s mysliveckým 

sdružením. 

 Zasadit se o revitalizaci Šutráku – financování 

z operačních programů životního prostředí. 

Volební prezentace kandidátů           

ODS RAKVICE a nezávislých kandidátů 
pro volby do zastupitelstva Obce Rakvice konané dne 10. - 11. října 2014 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Třídění bioodpadu a kovů 
má být povinné už od 

příštího ledna 
Plechovky se budou házet do šedých kontejnerů, 
slupky od zeleniny a tráva ze zahrady do hnědých. 
A to povinně. MF DNES zjistila, že povinnost 
třídit odpad na sklo, papír, umělé hmoty a nově 
také na bioodpad a kovy bude zřejmě platit dříve, 
než se čekalo. Pokud projde návrh, který nyní 
projednávají poslanci, bude to už od ledna 2015. 
  
"Evropa nás kritizuje, že nemáme směrnici 
na třídění odpadu, a tak hrozí, že budeme v roce 
2015 platit sankce tisíce eur denně," vysvětluje 
důvody "zrychlení" poslanec Ladislav Okleštěk. 
Podle něj se stát roky nedovedl domluvit se 
společnostmi, které zpracovávají odpad. Proto 
návrh na úpravu zákona předložil. 

Dosud bylo třídění odpadů dobrovolné. 
A přestože 70 procent Čechů třídí odpad 
dobrovolně, nedosahovalo se takových výsledků, 
které po Česku požaduje Evropská unie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ilustrační foto | foto: Lukáš Procházka, MF DNES 
 

"Ideální by bylo, kdyby každá domácnost měla 
před domem vedle běžné popelnice i tu hnědou," 
říká Jaromír Manhart, ředitel odboru odpadu 
Ministerstva životního prostředí. 

Ministerstvo přiznává, že kontrola, zda lidé 
skutečně třídí, jak mají, bude složitá. A to 
zejména na sídlištích či kdekoliv, kde jsou 
společné popelnice. 

"Odpovědni jsou lidé i obce. Starosta bude muset 
naučit a přesvědčit své občany, aby třídili, a tím 
ušetřili sobě i obci. Může vyčlenit osoby, jež 
třídění zkontrolují. V zásadě to platí už dnes, kdy 
vyhlášky obcí jasně definují, co do jaké popelnice 
patří a nepatří. Teď přibude kov a biologicky 
rozložitelný odpad," vysvětluje Manhart.  
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Rybářský kroužek zahájil svou činnost 
v roce 2012. V tomto roce bylo přihlášeno 8 dětí. 
V roce 2013 navštěvovalo kroužek dalších 
7 nových adeptů rybaření. V letošním roce 
je nárůst dětí již větší. Do kroužku se letos 
přihlásilo 10 dětí z toho 5 děvčat. Je samozřejmé, 
že některé děti dají časem přednost jiným zájmům 
a nepropadnou kouzlu rybařiny. Z celkového 
počtu 25 dětí, které prošlo kroužkem, navštěvuje 
v současné době kroužek cca 22 mladých rybářů. 
Zahájení činnosti proběhlo v roce 2014 koncem 
ledna v klubovně na Trávníkách. V zimních 
měsících se děti seznamují především 
s legislativou týkající se rybolovu, poznáváním 
ryb, představením rybolovných technik 
a přípravou na lov ryb, které se běžně vyskytují 
ve vodách, ukázky navazování a přípravou 
různých druhů udic. Jakmile počasí dovolí, 
vyrážíme k vodě, kde se věnujeme praktickým 
ukázkám rybolovu. Koncem dubna probíhají 
zkoušky nových členů kroužku, po kterých 
úspěšní absolventi obdrží povolenky k lovu ryb. 
Kroužek se dle počasí účastní rybářských závodu 
mládeže v Podivíně,  Bulharech, Přítlukách 
a v Rakvicích. V loňském roce ve dnech 12. -
14. července se družstvo MO MRS Rakvice 
ve složení Jakub Marek, Vít Valenta a David 
Hochman zúčastnilo víkendu mladých rybářů 
na revíru Dešná – Jemnice. Víkendu se účastnilo 
několik tříčlenných družstev z celé Moravy. Naši 
rybáři se zde dosáhli krásných výsledků. Jakub 
Marek zvítězil v jednotlivcích, Vít Valenta 
skončil na třetím místě. Celkově naše družstvo 
skončilo na prvním místě. Děti si odvezli krásné 
ceny a pěkné rybářské zážitky. 
 
V letošním roce nám obecní zastupitelstvo 
Rakvice schválilo finanční příspěvek na činnost 
rybářského kroužku mládeže ve výši 15 000,- Kč. 
Vzhledem ke skutečnosti, že činnost kroužku 
je pro děti bezplatná a dělám ji ve svém volném 
čase a případně o dovolené, musím touto cestou 
poděkovat zastupitelům, že jim není lhostejné, 
co dělají děti ve volném čase a tento příspěvek 
na nákup krmení a návnad pro děti (3000 Kč). 
 

 

 
Zbylá část finančních prostředků byla využita 
na nákup rybářských cen na třídenní soustředění 
mladých rybářů (12 000 Kč), které každoročně 
probíhá v polovině června v Kačenárně. 
V této soutěži se hodnotila teorie (poznávání ryb) 
a součet ulovených ryb a to v kategoriích starších 
a nováčků. Všichni účastníci obdrželi diplomy 
a rybářské ceny dle pořadí. Touto cestou bych 
chtěl rovněž poděkovat za sponzorské dary na toto 
soustředění firmám AQUA CENTRUM 
Břeclav s.r.o., Ladislav Černý z Ladné, Stavba 
a údržba silnic s.r.o. Břeclav, STAVIKA 
Břeclav s.r.o., TLAK Smolík Břeclav.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dne 7. 3. jsme s dětmi navštívily rybářský veletrh 
v Brně. Děti si prohlédli rybářské novinky 
a nakoupili různé potřeby na rybaření. Odměnou 

Z ČINNOSTI KROUŽKU MLADÝCH RYBÁŘŮ
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pro ně bylo i setkání s Jakubem Wagnerem, který 
se s nimi ochotně vyfotil. Vzhledem k účasti 
20 dětí jsem byl velice rád, že mi s dětmi pomohli 
někteří rodiče. 

 
Koncem března děti s rodiči provedli výsadbu 
56 habrů obecných kolem Trávníků. Každý člen 
kroužku, má nyní u svého stromku jmenovku 
a má nad ním patronát. Věřím, že se o svůj 
stromek děti budou řádně starat (sponzorovala 
stavební firma Ladislav Černý z Ladné). 
Za odměnu si všechny děti opekli špekáčky 
(sponzoroval vedoucí rybářského kroužku). 
Ukončení prázdnin probíhá pro děti každoročně 
v srpnu přenocováním v Kačenárně s rybolovem 
a opékáním špekáčků. V listopadu s dětmi 
zavíráme vodu. Děti si zavláčí, provedou úklid 
kolem Trávníků a opečou špekáčky. 
 
Děti v červencovém čísle časopisu rybářství: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Činností kroužku bych rád propagoval rybářský 
sport a ukázal veřejnosti, že činnost rybářů 
v Rakvicích nejsou jen rybářské závody, ale je to 
i práce s dětmi. Jen mne mrzí, že ať již ze strany 
samotných rybářů nebo ze strany výboru MO není 
o činnost kroužku prakticky žádný zájem. Pomoc 
s dětmi by mi přišla určitě vhod. Doufám, že díky 
kroužku děti získají kladný vztah k přírodě, 
a až dospějí, budou mít krásné vzpomínky ať už 
na svého prvního kapra nebo jen na dobrou partu 
kamarádů.  
Petrův zdar!!!!!    

(Vít Pohanka - Vedoucí kroužku mládeže) 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

První ryba v novém roce 
 V jednu únorovou neděli čekalo děti z rybářského kroužku při MS MRS Rakvice překvapení. Dva starší 
kluci, kteří jsou již zapálení rybáři, se nemohli dočkat první vycházky k vodě. K překvapení ostatních dětí ulovil 
dvanáctiletý Dušan Valenta štiku v délce 55 cm. Překvapivě zabrala na rohlíkové boile až při vytahování udice 
z vody. Protože je hájená, dostala okamžitě svobodu, ale ještě předtím se s ní všechny děti vyfotily.  

VÍT POHANKA, DUŠAN VALENTA
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JAKÉ BYLY RAKVICKÉ HODY… 
Hodový kroj 

 

Rakvice, Rakvice, kdypak jste nejhezčí? 
To když se děvčica v hodečky zatočí. 
Ty bílé vapérky jak labutí peříčko, 
štěstím se potěší nejedno srdíčko. 
 

Když stárci silnicí na hody kráčajú, 
zlacené podkůvky písničky zpívajú. 
Každá stárečka je zcela inačí, 
každá se s hrdostí pod májú zatočí. 
 

Překrásně pletené jemňoučké rukávce, 
zlacené podkůvky, zdobené střevíce. 
Gambičky lemujú barevné fjertúšky, 
na nohách pletené pupínkové pančošky. 
 

Zdobené krajkami barevné suknice, 
na hlavě překrásné honosné kotúče. 
Spodničky bělostné na sebe skládaný, 
kapesník za pasem z vapéru vyšitý. 
 

Svou krásou oplývá každý kroj rakvický, 
tu krásou odvěkou uchovej navždycky. 
Co krásy ukrývá ten náš kroj hodový, 
dojdi se podívat, pohled ti napoví. 

(Miroslava Průdková) 

Krojované letní hody a hodky jsou nenávratně 
za námi. Vydařily se, ale počasí nám moc nepřálo. Je nutno 
podotknout, že jsme se letos mohli pyšnit průvodem, který 
činil krásných 23 párů a 6 sklepníků, kteří ve většině případů 
patří k legendám naší chasy. V sobotu a v neděli nám 
vyhrávala dechová hudba Zlaťulka, v pondělí a na hodky 
dechová hudba Bílovčanka.  

V neděli, kvůli nepříznivému počasí k nám přijelo 
méně přespolních než v minulých letech, ale za to v pondělí 
to vyrovnali mužáci, kteří se ukázali v hojném počtu 
a v sobotu na hodky si děti zatančily dětské sólo. 

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se jakkoli 
podíleli na přípravě a průběhu hodů a také chceme poděkovat 
kapelám, že s námi zvládli maraton stěhování.  
Děkujeme mužům a chlapcům, co pomohli stavět máju, 
především panu Hlavňovskému, panu Stejskalovi a kováři 
Helešicovi. Dále bychom chtěli poděkovat maminkám 
a babičkám, které se starají o naše kroje a také všem 
vinařům, co darovali víno. Velký dík, patří také paním, co 
každoročně prodávají vstupenky a rovněž děkujeme všem 
návštěvníkům a doufáme, že se z Vaší přízně budeme těšit 
i na Kateřinské hody, které se konají 22. listopadu a vyhrávat 
nám k tanci a poslechu bude DH Legrúti. Všichni jste 
srdečně zváni!                                        (Veronika Grycová) 

Stárci a chasa Rakvice 
  Po čtyřech letech se opět u nás 
pořádal chasovní fotbal. Své síly změřila 
rakvická chasa s teamy z Hrušek a Lanžhota. 
Kostice se pro nedostatečný počet hráčů 
nedostavily. Na hřišti se opět proháněli kluci 
společně s děvčaty, i přes velkou snahu jsme 
obsadili krásné třetí místo. Počasí nám přálo, 
tak se nám podařilo pěkný den spojit 
s trochou sportu a hlavně zábavou. 
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Již po desáté se v areálu rakvické sokolovny sešly 
stovky milovníků dobré dechovky, aby druhou 
červencovou sobotu strávili příjemné odpoledne 
s Túfarankou a jejími hosty – Straňankou, 
Stříbrňankou, Šohajkou a holandskou kapelou 
Holanďankou. 
 
A já bych jménem pořádající Túfaranky chtěla 
poděkovat všem, kteří se jakýmkoliv způsobem 
podíleli na organizaci našeho festivalu. Děkujeme 
především našim sponzorům, vinařům a Obci 
Rakvice, která zajišťuje lavičky na festival. 
Poděkování ale patří především vám všem, kteří 
jste přišli a svojí účastí tak přispěli k výborné 
atmosféře celého festivalu. 
 
A jak zhodnotit letošní ročník této tradiční akce? 
Sobotní festival byl srdeční záležitostí pro 
všechny posluchače. A lidé při krásných 
písničkách, usměvavých muzikantech a vtipných 
komentářích moderátora Karla Hegnera rádi 
zapomněli na své každodenní starosti. 

(Hana Bílková) 

 
 
 

Ve dnech 9. – 23. srpna jsme pořádali letní 
dětský tábor již tradičně v areálu Kláskův mlýn, 
který se nachází u obce Police u Jemnice, v okrese 
Třebíč.  Areál se nachází v krásném lesnatém 
údolí říčky Želetavky, ubytování je v chatkách, 
v areálu je bazén, dále sportovní hřiště, která 
umožňují mnoho sportovních vyžití. 
 Téma letošního tábora bylo „Ztraceni 
ve vesmíru“.  Celotáborová hra byla založena 
na plnění vesmírných úkolů, jejichž splněním se 
mohla ztracená loď vrátit zpět domů. Začátek 
nebyl zrovna příjemný. Po příjezdu do tábora nás 
Kláskův mlýn přivítal velkým lijákem, ale brzy se 
vyjasnilo a mohli jsme se ubytovat. Plnily se 
různé úkoly, v neděli první koupáníčko v bazénu, 
seznamovací třískotéka, posezení u táboráku,  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
stezka odvahy. Zajímavé a veselé úkoly si pro děti 
připravovali vedoucí již předem. 

Na závěr obdržely tři vítězné vesmírné 
lodě táborová trička a sladké odměny. Stejná 
odměna čekala i na děti, které vyhrály v bodování 
vesmírných ubikací. 

OHLÉDNUTÍ SE ZA TÚFARANKAFESTEM

   YMCA BRNO KLUB RAKVICE 
Ztraceni ve vesmíru 
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 Májový deštíček nás ráno přivítal, když 
jsme se scházeli na autobusové zastávce u kostela, 
abychom odjeli do Kroměříže na výstavu Flora 
Olomouc. 
Kytičky, to doména každé ženy. Všechny se 
těšily, a ani to drobné mrholení nám nezkazilo 
náladu. V klidu a pohodě jsme se usadili a vyjeli. 
Cesta uběhla rychle, a tak jsme nedočkavě 
sledovali, kam nás to pan řidič přivezl. 
Už z parkoviště jsme sledovali nově zbudovaný 
areál, velice pěkný a vybavený jak vnitřní, 
rozlehlou, krytou halou, tak krásným prostorem 
venku. Uvnitř jsme zhlédli překrásnou výstavu 
lilií, tulipánů, mečíků a rododendronů v různém 
aranžmá až zrak nám přecházel, co dovedou 
lidské ruce vytvořit. Nestačili jsme se kochat 
pohledem na zemi, nebo v závěsech ve vzduchu. 
Prostě kdo neviděl, nemůže si tu krásu představit. 
A ta nádherná vůně, která se kolem linula, ta nás 
obklopovala všude kolem. 
Venku nás čekala pestrá paleta různých druhů 
letniček i trvalek do zahrádky a truhlíků. Nestačili 
jsme vybírat. Dobře, že byl pan řidič autobusu tak 
prozíravý a navrhl nám, že nám v 11 hod otevře 
autobus, abychom si mohli nakoupené zboží 
odložit. Mnohé toho využily a šly nakupovat 
znovu. V tamější restauraci jsme si dali chutný 
oběd, který byl příznivý i důchodcovské 
peněžence. 
Občerstvit jsme se mohli také ve stáncích, které 
byly na ploše areálu. Prostor byl poset také 
lavečkami, kde si mohl každý posedět, když 
už nohy začaly zlobit.  
Plni dojmů a oslnění krásou si ani naše členky 
v zadní části autobusu nevšimly, že mezi námi 
nejsou dvě členky. Vzorně čekaly na stanovišti 
autobusu, když jsme se pro ně vrátily. 
Ve 13 hod jsme odjeli na prohlídku Květné 
zahrady, která je určitě krásná v době 
plného kvetení.  
Nám štěstí nepřálo, protože se právě zatahovalo. 
Odtud už loudavějším tempem jsme se přesunuli 
prohlédnout kroměřížské náměstí. Prošli jsme dvě 
a přesto, že Kroměříž jich má více, všechna jsme 
nestihli. Byli jsme si vědomi, že naše starší 
seniorky nám už nemohou stačit, a tak jsme se  

 

 
 

po domluvě rozhodli pro návrat domů. Však těch 
dojmů bylo dost. 
Uspokojeni, s pocitem pěkného prožitého dne 
jsme se rozcházeli k domovům, abychom tu krásu, 
kterou jsme přivezli, hned ráno zasadili do svých 
zahrádek. 

(Miroslava Průdková) 
Senioři a svaz tělesně postižených 

 

SRAZ 
SEDMDESÁTNÍKŮ 

 

 
 
 
 
V sobotu 2. 5. 2014 jsme se sešli se spolužáky 
z ročníku 1944 před budovou základní školy.  
Po prohlídce školy, která je k nepoznání od doby, 
kdy jsme opustili školní lavice, jsme uctili 
kytičkou spolužáky, kteří již nejsou mezi námi. 
Na obecním úřadě v obřadní síni nás přivítal 
pan starosta a sbor pro občanské záležitosti nám 
připravil program. Všem patří naše díky. 
Zaměstnancům restaurace Réva děkujeme 
za přichystané občerstvení a vzornou obsluhu. 
Zábava a vzpomínání na léta mládí se protáhla 
do večerních hodin. 

(Iva Neuvirtová) 
 

 
 
 
 

JAK JSME JELI ZA KYTIČKAMI 
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Děkujeme všem sponzorům. 

Díky jejich podpoře, mohl být tento turnaj 
uspořádán. 

Obec Rakvice, Obec Přítluky, Mikro, Zepro, ZD 
Rakvice, Autodoprava Blažek, Autodoprava 
Sedlák, Autoservis P*K, Autoservis MIRO, Puzrla 
Leoš, Blažková Michala, Čerp. st. Malinka, 
Hochman Jiří, Hochman Zdeněk, Horáček Tomáš, 
Hycl Josef, Hycl Karel, Chl. tech. Lukeš Pavel. 
MVDr. Janoušek Ladislav, Kadlec Jaroslav, 
účetnictví Krásná Věra, Krůza Jiří, Kuchta 
elektro s.r.o., Lukeš Václav, Lusi Bar, Měřička 
Václav, Mrkvica Miloš, Stavebniny Michnová, 
Pizzerie Desítková, Pohostinství Beseda, 
Pohostinství Jama, Pffefer Jan, Průdek Dalibor, 
Rod. vinařství Janoušek Zdeněk, Rod vinařství 
Grégerovi, Rod. vinařství Lukeš Libor, Řeznictví a 
uzenářství Schäk Roman, S.S.S Slaná F., TS 
Sláma Miroslav, Squasch Konečný Jaroslav, 
Trafika Tipsport, Valenta Vít, Vika servis, 
Vinařství Foukal Radovan, Vinařství Obhlídal 
Roman, Vinařství Puklický Pavel, Vinařství 
Šabata, Vinařství Vajbar Josef, Vinařství Vajbar – 
Makuch, Vinopa Ing. Veselý, Vinselekt 
Michlovský, Zvládnem to.cz., Hanka a Zdeněk 
Nečasovi. 

Předem se omlouvám, pokud jsme někoho 
opomenuli a ještě jednou moc děkujeme! 

 
 
 

 
 
Dne 14. 6. proběhl již tradiční turnaj st. přípravky 
a ml. žáků, za účasti 11 mužstev. St. přípravka se 
umístila na celkovém 6 místě z 8 oddílů, ml. žáci 
se umístnili na 2. místě. 
 
Neděle 15. 6. byl uspořádán turnaj mladší 
přípravky za účasti 6 mužstev, naši nejmenší mile 
překvapily 4. místem (musíme vzít v potaz, že tito 
kluci trénovali pouze 3 měsíce, odehráli 4 
přátelská utkání a dokázali držet krok s mužstvy, 
které již soutěž hrají). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Dne 5. 7. se st. přípravka  zúčastnila kvalitně 
obsazeného turnaje v Lábu (Slovenko),  5. místo 
z 8. mužstev (zúčastnily se i mužstva ŠK Slovan 
Bratislava, FC Senica) . 
Poslední turnaj odehrají naši nejmenší (ml. + 
st. přípravka) v Halenkovicích, okr. Zlín 30. srpna 
a následující víkend již proběhnou první 
mistrovské zápasy. 

(Jaromír Zelinka) 
SK Rakvice 

 
 
 
 

MEZINÁRODNÍ TURNAJ 2014 
ML. + ST. PŘÍPRAVKY A ML. ŽÁKŮ 
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 Sdružení Vinařů z Rakvic zorganizovalo 
začátkem května poznávací zájezd do několika 
vinařství v Toskánsku ležící převážně v oblasti 
Chianti.  
 Cestou tam jsme se zastavili v Jižním 
Tyrolsku (severní Itálie) v městečku Tramín 
ve vinařství WIENGUT J. HOFSTÄTTER. 
 Druhý den jsme si dopoledne zavítali 
do vinařství CANTALICI v Castagnoli a prošli 
jsme si město Siena, které je perlou gotické 
architektury. Odpoledne bylo na programu 
vinařství PODER BOSCARELLI v Cetvognano 
di Montepulciano a návštěva horského městečka 
Montepulciano, charakterizují ho budovy 
od předních renesančních architektů 
 Třetí den jsme navštívili vinařství 
CASTELLO DI VERRAZZANO v Greti, 
vinařství CASA EMMA v San Donato in Poggio 
a také jsme zavítali do městečka San Gimignano, 
proslulého zástavbou středověké architektury. 
 Čtvrtý den nás čekala prohlídky měst 
Florencie a Padova.                  (Vladimír Minařík) 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sangiovese (san-jo- voz -zeh  [sandʒoveːze] ) –  
je červené italské víno, odrůda, která odvozuje svůj 
název z latinského sanguisJovis, "krev Jove ". Jedná se 
o hroznový většinou ze střední Itálie. 
 

Kraj Chianti – se rozprostírá mezi Florencií 
a Sienou. Typickou toskánskou krajinu zde 
reprezentují mírné kopce, malebné vesničky, olivové 
háje a široké pásy vinic, na nichž se pěstuje 
světoznámé víno. První zmínky o výrobě vína značky 
Chianti pochází z roku 1716. Tehdy se v oblasti mezi 
obcemi Gaiole, Castellina a Radda (zvané Lega del 
Chianti) začalo produkovat znamenité víno. Dnes se 
vína pod značkou Chianti produkují celkem v šesti 
oblastech. Mírné klima a mnoho slunečných dní v roce 
sem láká nejen vinaře a majitele prázdninových sídel, 
ale i příznivce cykloturistiky, kteří zde ze sedla kola 
mohou obdivovat krásy tohoto vinařského kraje. Vína 
z oblasti Chianti jsou označená známkou „Kohouta 
v kruhu“. 

 
 
   

  

SK RAKVICE 1932 - SEZONA 2014 / 2015
 Tak nám začala podzimní část nového fotbalového ročníku, do kterého jsme vstoupili s několika 
změnami. Na postu trenéra „A“ mužstva je stále Stanislav Suský, vedoucím mužstva je Libor Sláma. 
Z našeho týmu odešli Michael Ruber a Roman Vejvančický, kteří šli hrát do Rakouska, Vladan Prachař 
ukončil svou hráčskou kariéru a do Přítluk na hostování odešli Martin Blažek, Patrik Vajbar, Vít Valenta, 
Ondřej Šoška, Zbyněk Pohl a Stanislav Suský. Naopak k nám přišli na hostování Petr Nedvídek 
z Hodonína, Marian Nekvapil z Rajhradu, Daniel Topinka z Popic, Ladislav Kadlec ukončil hostování 
v Přítlukách a Martin Pátek přišel z dorostu. 
 Novými trenéry dorostu jsou Luděk Zlámal a Zdeněk Průdek. Starší žáky vede Vít Valenta 
a starší a mladší přípravku Jaromír Zelinka a Zdeněk Průdek.   
 Beze změny jsou naše domácí zápasy, které se hrají v sobotu.  
Těšíme se na vás na hřišti při všech zápasech SK Rakvice 1932, od nejmladších až po „A“ mužstvo. 

(Michaela Blažková) 
SK Rakvice 1932POZNÁVACÍ VINAŘSKÝ ZÁJEZD 

 Toskánsko (5. – 8. 5. 2014)
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 V letošním roce 7. 6. 2014 proběhl X. 
ročník volejbalového turnaje „Rakvická smeč“. 
Celý turnaj se nesl v retro stylu. 
 Uvítání všech zajistil krojovaný pár 
chlebem, solí a vínem. Sokolíci nezklamali, 
zavzpomínali na období spartakiád, sokolských 
cvičení z dob školních a obohatili začátek 
programu pohybovou skladbou skupiny Aritmik – 
„ DĚTI RÁJE“. Největší úsilí nebylo samotné 
nacvičování, ale zajištění modrých dívčích 
trenýrek.  
 Po rozlosování a odehrání některých 
turnajových zápasů byla otevřena degustace vín 
místních vinařů. Počasí nám tentokrát přálo, 
ovšem šance na vítězství pro naše mužstva se 
poněkud vzdalovala. 
 Své síly změřili – Sokolíci, Pod majákem, 
Lanžhot, Kroměříž, Humpolec – Rožnov, Třebíč. 
 

PSALI O NÁS  
 
Sauvignon z Rakvic je šampionem, uspěl v Gruzii 
(Břeclavský deník, dne: 15. 6. 2014) 
 
Na soutěži Georgia International Wine Awards 
2014, která se konala během června v Gruzii, 
získalo Rodinné vinařství Pavla Bindera zlatou 
medaili. Absolutním šampionem se stalo 
Sauvignon 2013 pozdní sběr. Víno získalo 
ocenění také na jiných akcích:  
v Bordeaux naConcours Mondial du Sauvignon,   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Rakvického kozla – putovní pohár si odvezli – 
Junioři Kroměříž. 
Taneční zábavou a přátelským rokováním byl 
turnaj zakončen.  
 Děkujeme místním vinařům, kteří poskytli 
do vinotéky své vzorky vín, všem dobrým lidem 
co se podíleli na přípravě a zabezpečení 
volejbalového turnaje. 

(Jana Janoušková)  
Sokolíci - Rakvice 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
a Grand Prix Vinex i na Valtických vinných 
trzích. „Je to jeden z nejlepších Sauvignonů, které 
jsem v poslední době pil. O to větší překvapení 
bylo, když se na galavečeru ukázalo, že se jedná 
o moravské víno, navíc od mého jmenovce. 
Počátkem prázdnin jedeme se studenty naší školy 
za víny do Rakouska, na Moravu a na Slovensko 
a moc rádi se v tomhle vinařství zastavíme," uvedl 
Georg Binder, profesor vinařské školy 
DLR Rheinpfalz für Weinbau und Oenologie.  

(Lukáš Ivánek) 

RAKVICKÁ SMEČ
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Uprostřed měsíce května jsme se v hustopečském 
krematoriu rozloučili s panem Jaroslavem 
Blažkem, který zemřel ve věku 89 let. Pan Blažek 
patřil dlouhá léta k postavám, bez nichž jsme si 
nedovedli rakvický sport představit. Sportovat 
začal už v mladém věku a pak se na chvíli setkal 
ve fotbalovém dresu i se svým bratrem 
Antonínem. S dalšími svými bratry, fotbalisty, 
Václavem a Karlem sice nehrával, 
ale spolupracoval s nimi dlouhé roky ve vedení 
oddílu kopané. Dlouhou část svého života 
pracoval i ve výboru TJ Sokol Rakvice. První 
záznam o jeho funkcionářské práci pro Sokol 
je z roku 1951, kdy se stal členem výboru, 
aby v roce 1953 byl zvolen vedoucím dorostu, 
v roce 1956 místopředsedou a v roce 1957 
předsedou. V různých funkcích pak ve výboru 
TJ Sokol pracoval až do roku 1964. Přitom 
se věnoval i ochotnické divadelní činnosti.  
Až do začátku opravy Sokolovny visel 
nad vchodem z jeviště do sálu ručně malovaný 
plakát hry Lucerna, kde bylo napsané i jmenovité 
obsazení jednotlivých postav. U mlynáře bylo 
jméno Jaroslav Blažek. Hrál ale i v dalších 
divadelních představeních, které tenkrát 
zaplňovaly sály nejen v Rakvicích, ale 
i v okolních vsích. 
V oddílu kopané se funkcionářské práci věnoval 
od roku 1948 až do roku 1974. Aktivně se podílel 
na výstavbě „starých“ kabin a při stavbě „nových“ 
kabin byl určitou dobu i vedoucím stavby. 
Několik let působil jako vedoucí I. mužstva 
a místopředseda oddílu. Na fotbalovém hřišti jsme 
jej při zápasech mohli vídat spolu se svými 
nejbližšími kamarády Květošem Lukešem, 
Frantinem Krůzou, Mírkem Skrývalem 
a Oldřichem Michlovským vášnivě diskutovat 
o průběhu zápasu. Diskuse bývala ukončena 
až dlouho po skončení zápasu při pohárku vína 
a pokračovala ráno při cestě do zaměstnání.  
Svůj život prožil po boku manželky Hildy - 
sportovkyně, házenkářky, ochotnické herečky  
a nadšené Sokolky. Spolu jsme je mohli 
v posledním období vídat při pravidelných 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
procházkách po dolním konci. Jejich manželství 
vydrželo neuvěřitelných 64 let! Až do svého 
odchodu se zajímal o veškeré dění v obci, hlavně 
ve sportu, a svými dobře míněnými kritickými 
postřehy se snažil pomáhat mladším při jejich 
činnosti. 
Jménem oddílu kopané a TJ Sokol bych touto 
cestou rád poděkoval panu Blažkovi za vše, 
co ve svém životě pro sport v Rakvicích vykonal. 
Čest jeho památce. 

(Lubomír Skrýval) 
 

 

VZPOMÍNKA NA 
OLDŘICHA PRŮDKA 

 
 Dne 9. července 2014 tomu bude 90 roků, 
co se narodil pan Oldřich Průdek z Rakvic 
na Břeclavsku. Jeho jméno je spojeno s chovem 
moravského modrého králíka. Nejprve nachází 
zálibu v poštovních holubech a začínajících 
soutěžích v létání na dálku, ale koncem 50. let 
minulého století začíná s chovem králíků. Sám 
si zbuduje chovatelské zařízení, na tehdejší dobu 
na vysoké úrovni, a se stejným elánem chová 
králíky, kteří v té době mají označení MO – 
moravský obr. Jako zootechnik Jednotného 
zemědělského družstva Rakvice, kde již probíhá 
kontrola užitkovosti dojnic, přihlašuje své králíky 
ke kontrolovanému chovu. 
V roce 1963 u něho probíhá „uznávací řízení“ 
a je mu přidělen, jako jednomu z prvních u nás, 
K chov králíků MO – kmenový chov.  

ZA JAROSLAVEM BLAŽKEM
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Tento si drží a obhajuje až do konce svého života, 
tedy 50 let. Obklopen chovateli z Brněnska 
a Znojemska, jako byli pan K. Pelc z Mor. Knínic, 
pan Rujbr z Újezdu u Brna, pánové Zouhar 
a Chrást z Brna, J. Ježek a J. Klika ze Znojma 
a další, zakládali v letech 1969 – 1970 Klub 
chovatelů moravských modrých králíků se sídlem 
v Brně, kde se stává dlouholetým jednatelem. 
Ani v Rakvicích na okrese Břeclav není pasivní. 
V Rakvicích s panem Machačem a panem 
J. Janoškem, již tehdy velkými chovateli holubů 
moravských pštrosů, zakládají místní organizaci 
Svazu chovatelů drobného zvířectva, která čítá 
téměř 30 členů. Pořádají se místní i okresní 
výstavy zvířat v parku v Nové ulici, pak na dvoře 
Sokolovny. Právě na panu Oldřichu Průdkovi leží 
největší tíha zodpovědnosti. Organizují se zájezdy 
na velké výstavy zvířat u nás (Hlinsko, Litovel 
a Žireč u Dvora Králové). Má velkou zásluhu 
na tom, že se v Rakvicích a jeho nejbližším okolí 
v 60. letech u řady chovatelů zavádí chov 
moravských králíků modrých a tito členové 
vstupují do zakládajícího se klubu. I když někteří 
již nejsou mezi námi, pánové J. Roháč, 
K. Horáček a O. Smutný patří stále k předním 
chovatelům tohoto plemene na jižní Moravě. 
Na okrese Břeclav pan Průdek pracuje nepřetržitě 
v okresním výboru svazu chovatelů a více než 
20 let dělá okresního registrátora králíků. 
Kdo neví, co všechno to obnáší, nepochopí. Měl 
velké organizační schopnosti, které se snažil 
prosazovat svým „dominantním“ jednáním 
a povahou, ale i pracovním nasazením 
a příkladem. Každému, kdo potřeboval, neváhal 
poradit, vysvětlit, doporučit.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nedělal to s vědomím, aby z toho měl nějaký 
užitek nebo prospěch tak, jak jsme toho dnes 
a denně svědky. Ve svém životě a v kruhu své 
rodiny žil tiše a klidně, neboť dobře věděl, 
že rodina ho v jeho zálibách podporuje a fandí 
mu. 
Odešel náhle 30. května 2003, téměř bez 
rozloučení, a bude se to snad zdát divné, že v jeho 
79 letech, uprostřed tvůrčí práce a snažení. 
 Za tichou vzpomínku děkuje rodina, 
rakvičtí chovatelé a Klub chovatelů králíků 
moravských modrých. 

(Klement Horáček)  
Z časopisu Chovatel, červenec 2014 

 

 
ZE SBORNÍKU 
VZPOMÍNEK 

NEJOBLÍBENĚJŠÍCH MÍST 
V OKOLÍ OBCE RAKVICE 

 
„Toto dílko zpravováno koncem let 80-tých 
a počátkem 90-tých, bylo rukopisným čistopisem 
provedeno v listopadu 1993.  

Huber Opršal“ 
 
 Ve sborníku „Zákoutí v okolí Rakvic“ jsou 
popsaná místa v rakvické krajině s pocity a dojmy 
v jejich prostředí, jsou směrována na dobu  
20-tých, 30-tých, 40-tých let i dále.  
Od padesátých let, kdy nastoupila diktatura 
komunismu se svou hmotařskou ideologií, nastal 
všeobecný krach duchovních hodnot. Surovost 
a bezcitnost se projevila i ke krajině a přírodě v ní. 
A tak zmizela políčka, luka, potoky, rybníčky 
a s nimi i milá zákoutí, buď z části nebo zcela. 
Tento soupis má snahu,  nejen osvěžit vzpomínky 
těm, kteří tato místa osobně poznali, 
ale i mladším, jímž ten zážitek dopřán nebyl, 
a o co byli ochuzeni neurvalým režimem.  
 
Kopie provedená přímo ze sborníku: 
(Omlouvám se za sníženou kvalitu.) 
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Jako nový člen komise pro životní 

prostředí bych na tomto místě rád občany Rakvic 
pravidelně informoval o některých důsledcích 
lidské činnosti, majících vliv na naše společné 
životní prostředí. 
Již záhy po svém přistěhování do Rakvic v roce 
2010 jsem jako ovocnář přišel na poměrně 
"znepokojivou" skutečnost. Na svých prvních 
procházkách po okolí obce jsem totiž nalezl 
na mnohých zplanělých keřích všudypřítomných 
myrobalánů poměrně silné symptomy virové 
šarky švestky. Později, kdy mé jméno a profesní 
působnost vzešla v jistou známost, jsem byl 
některými spoluobčany požádán o radu, 
co se stromky peckovin "něčím" postiženými. 
Díky tomu jsem zjistil, že šarka není jen 
problémem zplanělých a vysemeněných náletů 
v různých příkopech v okolí Trníčku, na Kopcích, 
Dílcích a v okolí železniční trati, ale i kulturních 
druhů - odrůd modrých a teplomilných peckovin 
(slivoně, meruňky a broskvoně) v sadech 
a zahradách obyvatel Rakvic. Z tohoto důvodu 
se zde pokusím některé skutečnosti týkající 
se tohoto onemocnění peckovin vysvětlit. 
 
Nejprve k nejvýznamnějšímu problému, zdroji 
rozšiřování šarky v obci - myrobalánu.  

Myrobalán, nesprávně často označovaný 
jako špendlík, mirabelka, apod. je nepůvodní 
ovocný druh používaný jako podnož (podložka), 
tzv. podnožový myrobalán vhodný zejména 
pro slivoně a meruňky, nebo jako plodový 
myrobalán pro produkci ovoce (velkoplodé 
odrůdy). Původem je myrobalán z východní části 
hor Ťan-Šanu, Himalájí a Pamíru. Na území 
Evropy byl pravděpodobně introdukovaný 
z východu, ze zemí bývalého Sovětského svazu, 
kde se myrobalán intenzivně šlechtí a pěstuje. 
Dnes je myrobalán rozšířen v celé Evropě. 
 
Původce onemocnění - virus šarky švestek 
(ang. PlumPox Virus - PPV) 
 

 
 
 
 
 

Šarka švestek jako onemocnění byla 
poprvé diagnostikována pěstiteli švestek 
v Bulharsku přibližně v roce 1917. V současné 
době je rozšířena téměř po celé Evropě 
a středomoří. Sporadické výskyty jsou hlášeny již 
také z USA, Kanady a Číny. PPV je vláknitý virus 
o délce 660 - 770 nm, pouhým okem tedy 
nezjistitelný. Změny, které na rostlinných 
orgánech (listech, květech a plodech) pozorujeme, 
jsou symptomy onemocnění, tedy reakce rostliny 
na infekci virem. Systematicky se PPV řadí 
do rodu POTYVIRUS a čeledě POTYVIRIDEAE. 
Dnes je známo několik sérotypů (tzv. kmenů), 
které jsou specifické pro některé druhy peckovin 
a označují se např. jako: Dideron (PPV-D) 
postihující meruňky, slivoně a broskvoně, Markus 
(PPV-M) postihující zejména broskvoně, El Amar 
(PPV-EA) vyskytující se v severní Africe, PPV-C 
(SoC - SweetCherry - třešňový typ) a kmen PPV-
Rec jako přirozený rekombinant kmene M a D 
(objevený na Slovensku a postihující zejména 
meruňky a myrobalány). Virus je možné 
laboratorně detekovat sérologickým testem 
nazývaným ELISA nebo pomocí molekulárně 
genetických testů jako je RT-PCR. 
Hlavními přenašeči (tzv. vektory) jsou mšice 
švestková, slívová, broskvoňová a chmelová. 
Virus je také rozšiřován vegetativními způsoby 
rozmnožování ovocné sadby (podnožemi i rouby) 
a zejména odkopky (u švestek). 
 
Symptomy a projevy napadení 

Příznaky - symptomy PPV jsou velmi 
variabilní a závisí na druhu napadeného stromu. 
Obecně ale virus vytváří na listech světlezelené 
až žlutozelené skvrny, kroužky a proužky, 
případně ornamentální kresby. Může docházet 
i k různým barevným změnám (např. fialově-
hnědé zbarvení u renklód). Někdy skvrny 
nekrotizují, listy později žloutnou a opadávají. 
U broskvoní jsou listové projevy viditelné pouze 
u velmi citlivých odrůd a projevují se světle 
zeleným lemováním nervatury listu. Na plodech 

ŠARKA ŠVESTKY A SITUACE V KATASTRU 
OBCE RAKVICE 
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Na obrázku s plody jsou symptomy šarky zleva 
nahoře na: plodech meruňky, uprostřed broskvích, 
vpravo švestkách, dole vlevo na květu broskvoně 
jako květní diskolorace (dvoubarevnost), 
mramorové skvrny a propadliny na plodech 
švestky domácí, a difuzní kroužky na pecce 
meruňky. 
 
 
 
 
 
 
 

Na obrázku s listy jsou typické symptomy šarky 
(PPV) na listu zleva: broskvoně (v okolí  
 
Na obrázku s listy jsou typické symptomy šarky 
(PPV) na listu zleva: broskvoně (v okolí 
nervatury), uprostřed na listu meruňky a vpravo 
na listu slivoně. 
Dole pak typický intenzivní projev na listech 
myrobalánu (lokalita Trníček). 
 

 
(Ing. Tomáš Nečas, Ph.D.) 

 

 
 
 

 
 
 

 

 
 
 

 
 
 

KNIHY Z EDICE O 
RAKVICÍCH 

 

Na obecním úřadě v Rakvicích je stále možnost si 
zakoupit tyto publikace: 
 
80 LET RAKVICKÉHO FOTBALU (270 str.) 
Období 1932-2012 s fotografiemi a podrobnými 
výsledkovými údaji. 130 Kč 

RAKVICE KDYSI A V ROCE 2011 (400 str.) 
Asi 800 fotografií domů a pamětihodností v této 
obci. 330 Kč 

RAKVICE: ŠKOLNÍ VÝLET 1936 (160 str.) 
Chronologický popis tragédie doplněn mnoha 
fotografiemi, ukázky dobového tisku, četnické 
protokoly a mnoho dalších informací. 130 Kč 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PODĚKOVÁNÍ
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V dnešní uspěchané době se najde jen málo obětavých lidí, kteří svůj volný čas věnují velmi 
užitečným věcem. Jeden z nich je rakvický rodák pan Miroslav Vajbar, který pokračuje v tradici 
svého otce pana Rostislava Vajbara. 
Zdokumentoval fotografiemi celou obec a z fotek instaloval výstavu. Pak to publikoval ve své 
knize „Rakvice kdysi a dnes 2011“. Všechno to dělal jen za vynaložené náklady, peněžní částka 
z dobrovolného vstupu na výstavu byla použita na obnovení nápisu „SOKOLOVNA“.  
Také publikace „Školní výlet 1936“ si získala velký obdiv a uznání. 
Patří mu velký dík a přání mnoha úspěchů v záslužné práci.  
Díky také patří všem, kteří mu svými vzpomínkami a fotografiemi byli nápomocni. 

(Iva Neuvirtová)



 
 
 

Alkohol je metlou lidstva. Bez něj si někteří 
lidé vůbec neumí představit život. Byl, je a bude 
tu s námi stále. Víno je od nepaměti součástí 
lidské kultury. Již bohové v pověstech mu 
holdovali. Tento posvátný nápoj je součástí 
legend, samotné historie i nás všech. Žijeme přeci 
v krajině, kde vinařství patří mezi hlavní odvětví 
našeho zemědělství. V dřívějších dobách věřili, že 
víno je léčivý nápoj a podle mnoha studií je 
i v současnosti potvrzeno, že víno má opravdu 
léčivé účinky. Je velice zajímavé, jak nápoj, kteří 
mnozí lidé pijí za úplně jiným účelem, může 
vlastně člověku zdravotně prospívat. Ovšem 
nenechme se zmást, jako každý lék, se i tento 
musí užívat s mírou.  

 
Doporučuje se pití vína 

pravidelně, klidně každý den. Ale jen 
trochu. Víno je zdraví prospěšné 
v malém množství. Nejvhodnější je 
pít víno v poledne při jídle nebo 
večer, kdy už máte klid a každodenní 
shon je za Vámi.  Není vhodné pít 
víno těsně před spaním, protože se 
při spánku uvolňuje velké množství 
energie, která se musí zpracovat a tak 
dochází k namáhání srdce. Některé ze zdrojů 
uvádějí, že nejlepší doba pro konzumaci je ve 
společnosti lidí. Víno má schopnost zvyšovat 
sociální kontakty, a tím vede k duševní pohodě. 
Doporučená denní dávka vína u mužů je 20 – 40 g 
alkoholu denně, což obsahují 2 – 4 dcl vína, a u 
žen 20 – 30 g alkoholu denně, to je asi 2 dcl vína. 
Víno má pozitivní vliv na srdeční onemocnění 
a infarkt, ucpávání cév a vysoký tlak, některé 
druhy rakoviny, cukrovku, dnu a stárnutí 
organismu. 
Léčivou složkou je etanol, ale obsahové látky 
v hroznech i samotném víně způsobují, že víno je 
zdravější než jakékoliv jiné alkoholické nápoje. 
 

VINNÝ LÍH 
Důležitou složkou vína je samotný alkohol, 

který způsobuje, že má víno různé účinky na náš 
metabolismus. Etanol (etylalkohol) vzniká 
kvašením a je vysoce energetický: „jeden gram 

 
 

 

etanolu dodá asi 7,1 kcal, tj. 29,3 kJoulů“, což 
znamená, že konzumace „jednoho litru těžkého 
vína odpovídá příjmu asi 700 kcal“.  
Jedná se ale o tzv. „prázdné“ kalorie, protože 
nejsou přítomny již žádné další živiny. Etanol 
v malých dávkách snižuje oxidaci, ve větších 
množstvích se organismus více prokrvuje 
a dochází k vyzařování tepla a ztrátám energie. 
Psychiku a motoriku lidí povzbuzuje a tonizuje 
nejlépe malé množství alkoholu, dochází 
k odstranění strachu a úzkosti. U větších dávek je 
účinek narkotický. V mozku alkohol napomáhá 
uvolněná serotoninu, který mimo jiné má vliv 
i na únavu a uvolnění organismu. Tímto 
způsobem lze navodit pozitivní psychický stav. 
Při požívání alkoholu se samozřejmě ztrácí 

schopnost koncentrace, lidé se stávají 
méně sebekritičtí a prodlužují se 
reakce. Při současném požívání 
alkoholického nápoje a léčiv může 
dojít k nepříznivým účinkům, může 
se vyskytovat závrať, nevolnost nebo 
narušení rovnováhy. 

 
Etanol srdeční cévy nerozšiřuje, 

na EKG není prokazatelný účinek 
na cévy srdce. Vliv má ale na dýchání. V opilosti 
acetaldehyd prohlubuje dýchání, které může přejít 
až k chrápání. Může dojít ale i k opačným 
symptomům, a to v kritickém stádiu, kdy se 
dýchání zastaví. Pozitivní účinky vína jsou při 
zánět dýchacích cest, chřipce a nachlazení, 
preventivně se může podávat proti zápalu plic, 
a protože také uvolňuje křeče, doporučuje se při 
astmatických stavech. Alkohol při sportovních 
výkonech nepůsobí povzbudivě, již malá dávka 
snižuje měřitelný svalový výkon. Ve slabých 
koncentracích stimuluje sekreci žaludku, a naopak 
při vysokých koncentracích je sekrece utlumena. 
Chronický příjem větších množství alkoholických 
nápojů, způsobuje vznik zánětu žaludku. 

 
METANOL VE VÍNĚ 

Na podzim v roce 2012 proběhla v České 
republice „metanolová aféra“ kdy alkohol usmrtil 
a poškodil desítky lidí. Dokonce byla vyhlášená 

VÍNO – NA ZDRAVÍ
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dočasná prohibice a zákaz distribuce a vývozu 
alkoholických nápojů.  

 
Metanol (metylalkohol) vzniká při 

enzymatickém odbourávání slupek, peciček 
a třapin plodů. Metanol je obsažen v malém 
množství v každém víně, přitom červená vína ho 
obsahují o trochu více než bílá. Patří mezi 
jedovaté alkoholy, nejvíce jsou jedovaté jeho 
produkty. V organismu vzniká pro odbourávání 
metanolu formaldehyd a kyselina mravenčí. 
Otrava se projevuje krvácením do žaludku, mozku 
a plic, nastává poškození buněk oka a následná 
slepota. Při akutních otravách dochází k poruše 
centrálního nervového systému a většinou nastává 
smrt. Jako smrtelná dávka je považuje 30-50 g 
metanolu. U pacientů s otravou metanolem je 
udržována hladina 1,5 promile alkoholu v krvi. 
Alkohol (etanol) blokuje a vyčerpává klíčový 
enzym ADH, který není tím pádem k dispozici 
a v těle se tedy metanol nemůže odbourat. 
Metanol je v těle udržován déle, ale nevznikají 
nebezpečné produkty. 

 
     Různé země mají stanoveny různé 
bezpečnostní limity metanolu, které mají zamezit 
tomu, aby výrobky byly pro spotřebitele rizikové. 
V EU je to 10 g metanolu v jednom litru etanolu. 

(Kateřina Blažková – Bakalářská práce) 
 
 

VINAŘSKÉ PRANOSTIKY 
 
ZÁŘÍ 

 Září víno vaří. 

 Teplé září, dobře se ovoci i vínu daří. 

 Zářijový déšť polím potrava, zářijové 
spršky pro víno otrava. 

 Září vínečko vaří a co nedovaří, říjen 
dopeče. 

 Parna a mlhy se víno nebojí, oběma se 
lépe napojí. 

 
21. září – svatý Matouš 

 Je-li na svatého Matouše pěkný den, mají 
vinaři naději na dobrou sklizeň. 
 

28. září – svatý Václav 
 Svatý Václav víno chrání, po něm bude 

vinobraní. 

 Na svatého Václava českého bývá vína 
nového. 

 

29. září – svatý Michal 
 Hřmí-li na svatého Michala, bude hojnost 

vína, ale ovoci ublíží a budou hrubí 
větrové. 

 

ŘÍJEN 
 Září víno vaří, říjen mačká hrozny. 

 Září víno vaří, říjen víno pijem. 

 Říjen hojných větrů, dešťů mívá, někdy 
přece vesele se dívá, nesladí-li hrozny 
medovinou, přijmem za vděk jistou 
kyselinou. 

 Březen, duben, máj a červen víno v sudech 
suší, červenec, srpen, září, říjen hospodáře 
kruší. 

 Čím dříve v říjnu odpadává ve vinici listí, 
tím úrodnější bude rok příští. 

 
16. říjen – svatý Havel 

 Na svatého Havla víno do sklepa. 
 

22. říjen – svatá Kordula 
 O svaté Kordule nejsladší jsou bobule. 

 

LISTOPAD 
11. listopad – svatý Martin 

 Když mráz na svatého Martina uhodí, na 
rok dobré víno se urodí. 

 Na svatého Martina – jiskrná vína. 
 

PROSINEC 
 Je-li v prosinci mléčná dráha jasně a 

zřetelně viděti, bude rok budoucí viděti. 
Je-li však jen částečně viditelná, nebude 
mnoho obilí a vína. 

 

24. prosinec 
 Štědrý večer jasný každému je milý, dá 

nám Pán Bůh vína, požehná obilí. 

 Padá-li na Štědrý večer v noci sníh, urodí 
se hodně vína. 
 



 Jasné Vánoce, mnoho vína i ovoce. 

 Připadne-li Boží narození na čtvrtek, bude 
rok velmi úrodný, jenom vína bude 
prostředně. 
 

25. prosinec 
 Jsou-li Boží hody jasné, bude víno krásné.  

 
 
 
 
 
 

Občanské sdružení „Vinaři z Rakvic“ oznamují 
spoluobčanům/vinařům, že provozování 
plynových děl na preventivní ochranu vinic před 
špačky je v letošním roce ve stejném rozsahu jako 
v roce 2013. Poplatky za uvedenou službu 
zůstávají nezměněny, tj. 10,-Kč/ar  a vybírají se 
od  3. do 24. září 2014 každé pondělí a středu  
od 16.00 do 18.00 hod. v předsálí zasedací 
místnosti OÚ. 
O provoz našich plynových děl se starají  po dobu 
dvou měsíců (od 18.8. do cca 26.10.) hotaři, kteří  
svědomitě děla ráno zapínají a v podvečer 
vypínají. S podněty či stížnostmi ohledně 
střílejících děl v noci se prosím obracejte 
na konkrétního vinaře, popř. na Obec Rakvice, 
která eviduje provozovatele plynových děl. 
V případě nefunkčního děla na strážních věžích 
a drátěných klecích volejte nebo pište SMS 
na kontakt 724124051, Stanislav Kocmánek, který 
neprodleně zajistí jejich zprovoznění. 
 
Vaše náměty, připomínky nebo případné 
zkušenosti z jiných obcí rádi uvítáme a můžete je 
posílat na email vinarizrakvic@seznam.cz  (zatím 
nepřišel žádný námět). 
 
Informace o finančních prostředcích 
vynaložených na tuto službu v roce 2013: 
 

náklady Kč 
vybrané poplatky 49720
hotaři + pokladna -22500
servis + ND + montáž/demontáž -15126
plyn (Pb láhve) -11000
koupě plyn. děl 2ks (za vyřazené) -13944
Ostatní -787

zisk/ztráta -13637
 
 

26. prosinec – svatý Štěpán 
 Na svatého Štěpána když vítr prudce 

zavěje, víno před zkázou jistou se chvěje. 
 
31. prosinec 

 Na Silvestra ráno slunné, v noci prudký 
vítr zavěje, není na víno hrubá naděje. 

 

 

 

 
Tuto službu dotuje sdružení vlastními 
prostředky.  
 
Žádáme všechny vlastníky, kteří pronajali 
či prodali své vinice, aby nám sdělili nového 
nájemce/vlastníka (netýká se viniční tratě 
Trkmansko).  
 
Děkujeme všem poctivě - smýšlejícím 
spoluobčanům / vinařům, kteří včas hradí 
poplatky a velké díky patří obzvlášť těm, kteří 
provozují vlastní děla nebo používají ochranné 
sítě a přesto přispívají poměrnou částkou, aby 
byla prevence proti špačkům zachována a škody 
na vinicích byly co nejmenšího rozsahu.  
 

Krásné babí léto přeje výbor občanského 
sdružení „Vinaři z Rakvic“ 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

(http://www.vinovinmorava.cz/o-vine/vinarske-pranostiky.php) 

PROVOZ PLYNOVÝCH DĚL V ROCE 2014
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OBECNÍ KNIHOVNA A NOVÉ KNIHY
V ROCE 2014
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Rakvický zpravodaj má nového redaktora 
 

Přece jen se našel redaktor, resp. redaktorka, ochotná a vlastně i odvážná připravovat pravidelně 
Rakvický zpravodaj pro tisk. O tom, co ta práce obnáší, mohou nejlépe mluvit ti, kteří si to po kratší či 
delší dobu zkusili sami. Přeji Kateřině, aby jí dlouho vydržel elán, bohatá a pestrá inspirace a hlavně 
hodně dopisovatelů přinášejících zajímavé náměty, pestrá témata a zprávy pro čtenáře zpravodaje. 

         Petr Vajbar 

Dlouho jsem přemýšlela, zda 
přijmout zodpovědnost za přípravu 

rakvického zpravodaje. 
Protože, i když je tato práce velice 

pěkná a zajímavá, nemám s ní 
dosud žádné zkušenosti. Připadlo 
mi ale líto, že by mohl zpravodaj 

zaniknout. Takže se pokouším, dát 
jej tak nějak dohromady. 

 
Děkuji Vám tímto za shovívavost 

a trpělivost. A chtěla bych se 
omluvit za případné nedostatky, 
které se samozřejmě budu snažit 

odstraňovat. 
 

Poděkování patří i všem co mi 
jakkoliv pomáhají a také Vám, 

kteří mi přispíváte svými články. 
 

Budu ráda za jakékoliv rady, 
nápady nebo inspirace. 
A největší odměnou mi 

samozřejmě bude to, že se Vám 
zpravodaj pod mojí taktovkou 

bude líbit. 
 

Kateřina Blažková 

 

PRVNÍ ŠKOLNÍ DEN

SETKÁNÍ PŘEDŠKOLÁKŮ 
Rakvice, Přítluky, Zaječí –  
na rozhledně 19. 6. 2014

(Jana Janoušková) 

(Roman Jedlička)
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Omlouvám se za horší kvalitu některých obrázků nebo skenovaných dokumentů.  

Snažím se je upravovat, ale některé co mi pošlete, už bohužel vylepšit nejdou.  

Děkuji za pochopení Kateřina Blažková 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

A NA KONEC
 
Při příležitosti ukončení mé víceleté mise ve funkci starosty obce chci touto cestou 

poděkovat všem spoluobčanům za spolupráci, zejména při zvelebování obce.  
Místním podnikatelům děkuji za vstřícnost a ochotu při realizaci investičních akcí 

a oprav majetku obce případně i při řešení havarijních situací. Stejně tak i za podporu 
propagace obce.  

Obětavcům, kteří vzali na svá bedra vedení místních zájmových organizací a spolků 
děkuji za ochotu hledat společné cesty pro vytváření co nejlepších podmínek pro činnost 
té které aktivity. 

Zaměstnancům obce k poděkování za spolupráci patří moje omluva za mou 
občasnou „blbou náladu“. 

Všem kolegům zastupitelům, i těm v předchozích zastupitelstvech, patří dík zejména 
za to, že vždy po volbách rychle hodili za hlavu politickou příslušnost a při jednáních 
upřednostnili ve svých postojích a při svém rozhodování potřeby a zájmy obce.  

V neposlední řadě děkuji touto cestou veřejně své rodině za podporu a pochopení, 
že jsem na ně holt neměl více času. 

Práce pro obec mi za ta léta umožnila, mimo jiné, poznat téměř každý kout nejen 
v samotné obci, ale i na celém katastru. Stejně tak jsem poznal v různých situacích 
a za různých okolností mnoho lidských osudů, povah a charakterů. Bylo někdy složité 
vysvětlit, že ne každému osobnímu návrhu či přání se dá vyhovět. Pokud jsem si získal 
svými postoji nepřátele, tak se jim touto cestou omlouvám, ale jiný už prostě nebudu. 
Výkon funkce starosty, zvláště na obci, má svá specifika těžko srovnatelná s jakoukoliv 
jinou činností. Vím, že je dost těch názorů občanů, že vše záleží na rozhodnutí starosty. 
Je to pravda, ale jen v oblasti řešení běžných provozních záležitostí obce. Od roku 1994 se 
volí v Rakvicích pouze devítičlenné zastupitelstvo obce, nevolí se tedy rada obce a bude 
tomu tak i následujícím volebním období. Zásadní rozhodování o majetku, investicích, 
financí atd. přísluší rozhodnutí zastupitelstva obce. Tak jako při rozhodování zastupitelstva 
platí rozhodnutí většiny, stejně tak je tomu názorově u celé veřejnosti, která se s těmito 
rozhodnutími nemusí vždy celá ztotožnit. 

 
Z knihy Murphyho zákony: 

Své úspěchy známe sami, naše nezdary zná veřejnost. 
Střež se dne, kdy nebude na co nadávat. 

 
Přeji svému nástupci, stejně jako celému nově zvolenému zastupitelstvu mnoho 

úspěchů v jejich práci pro obec a zejména tolerantní a vstřícné spoluobčany s ochotou se 
na práci pro obec Rakvice spolupodílet.    
 
         Petr Vajbar 
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